
 

PROTOKÓŁ Nr VI/2019 

z obrad VI sesji Rady Gminy Brańsk 

z dnia 19 czerwca 2019 

 

Obrady sesji odbywały się w godzinach 1200-1440, w sali konferencyjnej Gminnego Ośrodka 

Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy 

 

Transmisja obrad sesji odbywała się on-line i jest dostępna na stronie www.bransk.pl             

w zakładce PORTAL MIESZKAŃCA oraz na stronie BIP Urzędu Gminy Brańsk w zakładce: 

Rada Gminy Brańsk>Kadencja 2018-2023>Nagrania obrad Rady Gminy Brańsk 
 

Obradom przewodniczyła Pani Grażyna Płonowska – Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk. 

 

   Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 15 radnych. 

Radni obecni: 

1. Bolesta Franciszek 

2. Brzozowski Marek 

3. Górska Paula 

4. Kadłubowski Marek 

5. Krasnodębska-Bobel Honorata 

6. Krasowski Tadeusz 

7. Matysiak Adam Wiesław 

8. Moczulska Elżbieta 

9. Płonowska Grażyna 

10. Półtorak Mariusz 

11. Rułka Franciszek 

12. Sierocki Witold Antoni 

13. Szpakowski Józef 

14. Wysocki Paweł 

15. Żero Anna Czesława 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do oryginału protokołu. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli osoby zaproszone: 

1. Andrzej Jankowski  Wójt Gminy Brańsk 

2. Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy 

3. Monika Agnieszka Dygas Skarbnik Gminy 

4. Anna Bachurek  Kierownik GOPS w Brańsku 

5. Maciej Bobel    Dyrektor GOUK i GBP w Kalnicy 

6. Elżbieta Szymańska  Kier. Ref. BP 

7. Izabela Szczepańska  Kier. Ref. OR 

8. Monika Falkowska  Kier. Ref. RŚ 

9. Łukasz Twarowski  Adwokat 

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do oryginału protokołu. 

 

 Sołtysi Gminy Brańsk z Sołectw: Brzeźnica, Załuskie Kościelne, Pruszanka Stara, 

Świrydy 

Lista obecności stanowi załącznik nr 3 do oryginału protokołu. 

   

Przed otwarciem obrad VI sesji Przewodnicząca Rady wezwała wszystkich do krótkiej 

chwili zadumy i odmówiono modlitwę „Ojcze nasz..... ” a następnie odczytała formułę:  

http://www.bransk.pl/


,, ZGODNIE Z OBOWIĄZUJĄCYM PRAWEM, PRZYPOMINAM O 

OBOWIĄZUJĄCYM OGÓLNYM ROZPORZĄDZENIU OCHRONY DANYCH 

OSOBOWYCH W SKRÓCIE ZWANYM RODO WSKAZUJĄCYM NA OCHRONĘ 

DANYCH OSOBOWYCH OSÓB FIZYCZNYCH. PRZYPOMINAM, ŻE SESJA RADY 

GMINY JEST NAGRYWANA, TRANSMITOWANA NA ŻYWO I ARCHIWIZOWANA NA 

STRONIE INTERNRTOWEJ GMINY. OSOBA UJAWNIAJĄCA DANE OSOBOWE 

NIEZGODNIE Z PRAWEM, PONOSI PEŁNĄ ODPOWIEDZIALNOŚĆ ZA ICH 

UPUBLICZNIENIE.” 

Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 

   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska o godz. 1200 otworzyła obrady VI sesji 

Rady Gminy Brańsk, na podstawie listy obecności poinformowała, że na ustawowy stan Rady – 

15 radnych – na sali obrad obecnych jest 15 radnych, tym samym stwierdziła prawomocność 

obrad i podejmowania uchwał.  

   Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że wystąpiły problemy techniczne z transmisją 

sesji, w związku z tym zarządziła głosowanie nad wnioskiem o nie odraczanie obrad, tyko 

kontynuowanie ich z nagrywaniem dźwięku.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, głosów ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 

0. Wynik głosowania: Przyjęto. Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 4 do 

oryginału protokołu. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady powitała przybyłych na sesję radnych, zaproszonych gości oraz 

sołtysów gminy i przystąpiła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że wszyscy radni w terminie otrzymali materiały na 

sesję, w tym proponowany porządek obrad, zwróciła się o zgłaszanie ewentualnych wniosków      

i propozycji zmian lub poprawek do porządku.  

    

  Wobec braku wniosków Pani Grażyna Płonowska Przewodnicząca Rady Gminy odczytała 

porządek sesji w brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad V sesji rady gminy. 

4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 

5. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Brańsk za rok 2018. 

6. Debata nad raportem. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Brańsk. 

8. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy Brańsk za 2018 rok oraz 

sprawozdania finansowego za rok 2018. 

9. Przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Brańsk. 

10. Przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii                      

o przedłożonym przez Wójta Gminy Brańsk sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy                    

za 2018r.  

11. Dyskusja w sprawie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za 

rok 2018. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego             

i sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2018. 

13. Przedstawienie sprawozdania finansowego instytucji kultury za 2018 r. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

instytucji kultury    za 2018r. 



15. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium z uzasadnieniem. 

16. Przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii                      

o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Brańsk wniosku o udzielenie 

Wójtowi absolutorium za 2018r.  

17. Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie absolutorium Wójtowi Gminy Brańsk z tytułu 

wykonania budżetu za rok 2018. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Brańsk oraz określenia granic ich obwodów od dnia              

1 września 2019 r. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Podlaskiego na dofinansowanie zadania pod nazwą „Remont chodnika w ciągu drogi 

wojewódzkiej       Nr 659 Bielsk Podlaski – Wyszki – Topczewo – Hodyszewo – Nowe 

Piekuty – Droga 66 w miejscowości Kiewłaki”. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019r. 

22. Przedstawienie sprawozdania samorządowej osoby prawnej.   

23. Interpelacje i wnioski radnych. 

24. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

25. Sprawy różne. 

26. Zamknięcie obrad.  

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z obrad V sesji rady gminy 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, iż protokół z obrad V sesji Rady Gminy Brańsk był 

dostępny w biurze obsługi rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. 

Zwróciła się do radnych z zapytaniem czy mają jakieś uwagi do protokołu.  

   Wobec braku uwag Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad przyjęciem protokołu z obrad 

V sesji Rady Gminy Brańsk. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, głosów ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do protokołu - lista nr 1) 

Ad. 4 Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami 

Wójt Gminy Brańsk Pan Andrzej Jankowski odczytał informację z działalności między sesjami. 

Zapytań i uwag do informacji nie zgłoszono.  

Informacja stanowi załącznik Nr 6 do oryginału protokołu. 

 

   Przewodnicząca Rady powitała Panią Elżbietę Janinę Szymańską – Sekretarza Gminy, 

przybyłą z opóźnieniem na sesję, następnie poinformowała, że kolejnym punktem obrad jest 

przedstawienie raportu o stanie Gminy Brańsk za rok 2018. Radni raport otrzymali w dniu 31 

maja 2019r. emailem na tablety, raport był również dostępny na stronie BIP Urzędu Gminy,           

z informacją do mieszkańców o możliwości zgłaszania się do udziału w debacie nad raportem. 

W określonym terminie nikt z mieszkańców gminy nie zgłosił swego udziału w debacie.  

 

Ad. 5  Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Janina Szymańska przedstawiła w formie prezentacji, 

skrócony raport o stanie Gminy Brańsk za rok 2018. Raport o stanie gminy w wersji papierowej 

stanowi załącznik Nr 7 do oryginału protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła 5 minutową przerwę w obradach. 

 

Po wznowieniu obrad Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła quorum, tym samym 

prawomocność podejmowania uchwał. 

 

Ad. 6 Debata nad raportem: 



 

 Radny Pan Józef Szpakowski m.in. powiedział – „odnosząc się do głosów w kampanii 

wyborczej mówiących,  że budżet gminy jest zagrożony, z przedstawionego raportu 

wynika, że wszystko jest w porządku”. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marek Brzozowski  m.in. powiedział – „tak 

jak mamy przedstawione w materiałach, widzimy, że majątek gminy rośnie z roku na 

rok, co skutkuje tym, że rośnie poziom zabezpieczenia. Pomimo zaciąganych kredytów, 

które musimy zaciągać, aby było można realizować inwestycje, dla mnie, istotnym jako 

mieszkańca jest to, że część inwestycji jest realizowanych w oparciu o mieszkańców         

i łącznie z mieszkańcami, na ten przykład mamy fundusz sołecki. Nie tylko gmina 

realizuje jakiś projekt, ale mieszkańcy oddolnie wychodzą z inicjatywą jakiś inwestycji. 

Widzimy, że prawie jednogłośnie podejmowane są decyzje, aby wspólnie coś 

zrealizować przy wsparciu środków z budżetu Państwa. Mamy przykład zakupu ciągnika, 

teraz będzie zakup węzła do produkcji betonu. Myślę, że jest to dobry kierunek, a co 

ważnym jest jeszcze, że nie zaniedbuje się problemów socjalnych, oświaty, kultury, 

szkolnictwa i wszystkich imprez kulturalnych. Na to też są pieniądze i też są realizowane 

programy, projekty, gdzie gmina stawia nie tylko na rozwój infrastruktury i poprawę 

warunków życia w gminie, ale także na kulturę i rozwój duchowy”. 

 

 Radny Pan Marek Kadłubowski zgłosił uwagę odnośnie raportu, dotyczącą szkoły       

w Chojewie. Nawiązał do czasu przekształcania szkoły filialnej w podstawową, gdzie na 

spotkania z rodzicami, nauczycielami przyjeżdżały różne osoby i pouczały, mówiły          

o wielkich kosztach utrzymania szkoły, że będą wzrastały dwukrotnie. Natomiast okazało 

się i to wynika z raportu, że nakłady wcale nie są takie duże, nawet niższe w porównaniu 

do innych placówek a szkoła dobrze funkcjonuje. Wyraził też wdzięczność Wójtowi,      

że przychylił się do prośby mieszkańców, rodziców i tą szkołę usamodzielnił. 

Zapytał również o Koła Gospodyń Wiejskich skupione przy GOUK w Kalnicy, czy         

te Koła podlegają pod GOUK czy nie? 

 

Odpowiedzi udzielił Pan Maciej Bobel Dyrektor GOUK w Kalnicy – „w świetle 

ustawy GOUK nie musi zrzeszać Kół Gospodyń Wiejskich, natomiast w raporcie            

są wymienione osoby, które współpracują z Ośrodkiem Kultury w Kalnicy. 

Współpracują Koła Gospodyń Wiejskich, które powstały w Mniu, Patokach, Świrydach. 

W świetle ustawy Koło ma swoją osobowość prawną, i „żyje swoim życiem”, natomiast 

kto chce współpracować, jesteśmy otwarci, zapraszamy na wszystkie nasze imprezy. 

Planujemy też w przyszłości integrację dla Kół, 25 czerwca organizujemy spotkanie 

seniorów            i również wszystkich seniorów z całej gminy zapraszamy”. 

 

 Radna Pani Honorata Krasnodębska - Bobel  zapytała czy drugie Koło Gospodyń 

Wiejskich, które jest w Mniu, funkcjonuje jako Zespół Ludowy czy Koło Gospodyń?,     

bo na każdej imprezie, czy spotkaniu inaczej jest przedstawiane? 

 

Odpowiedzi udzielił Pan Maciej Bobel Dyrektor GOUK w Kalnicy – „jest tak, że większość 

osób, która jest w Zespole „MIANKA”, należy również do Koła Gospodyń Wiejskich,               

w zależności  w jakiej roli występują, tak są przedstawiani, natomiast to są dwie odrębne 

„instytucje”. Nic nie wyklucza uczestnictwa osoby „X” w dwóch podmiotach”.  

 

 Radny Pan Paweł Wysocki wracając do debaty nad raportem powiedział –                  

„po przedstawieniu nam raportu, moim zdaniem nie ma tutaj nad czym się zastanawiać            

i martwić. Widać, że gmina dobrze prosperuje, nie mamy porównania do lat poprzednich 



ale z tego co sam pamiętam, gmina się rozwija i idzie do przodu, więc trzeba                   

to pozytywnie rozpatrzyć”. 

 

 Radna Pani Anna Czesława Żero – „jako, że jest to obowiązek, który dotyka pierwszy 

raz Pana Wójta, moja taka krótka uwaga, może pewne dane, które są przedstawiane         

w tym raporcie, w przyszłym roku przedstawić w wersjach graficznych i pewne dane      

w odniesieniu do poprzedniego roku lub lat ubiegłych. Mówimy tutaj o wydatkach na 

szkołę, wydaje mi się, że dobrze byłoby przedstawić te wydatki na przestrzeni kilku lat 

albo w porównaniu z rokiem ubiegłym. Jakie wydatki były na poszczególne szkoły, 

nawet stan mienia gminnego, które wzrasta z roku na rok w naszej gminie, aby 

mieszkaniec który nie ma takiej wiedzy, sięgając do raportu widział, że to mienie 

wzrosło, stan dróg w naszej gminie poprawił się, wzrosła ilość km dróg asfaltowych. 

Odnosząc się do słów dzisiaj wypowiedzianych odnośnie zadłużenia gminy, pokusiłam 

się i poczytałam raporty z gmin sąsiednich, z których wynika, że każda gmina, która chce 

cos zrobić dla swoich mieszkańców, inwestować, musi zaciągać kredyty. Wszystko 

zależy tylko od tego abyśmy wszystkie te decyzje podejmowali mądrze „z głową”, 

rozsądkiem. Jeżeli musimy wziąć kredyt,  to bierzmy, ale zadłużajmy się „z głową”.      

Do tej pory było to robione rozsądnie, pomimo, że zarzuca się nam, że zadłużyliśmy 

gminę, ale to ma jakieś przełożenie, majątek gminy wzrasta, jakość i ilość dróg też nam 

wzrasta. Odnośnie funduszu sołeckiego, uważam że w ubiegłym roku, było to dobre 

posunięcie      i w tym roku też to powinno być kontynuowane. Moim zdaniem funduszu 

sołeckiego nie należy rozdrabniać i zakupić coś konkretnego, co będzie służyć wszystkim 

mieszkańcom na lata i dla całej gminy”. 

 

 Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska – zwróciła uwagę, że można 

byłoby dopisać jeszcze w  pkt 1 „Realizacja polityk, programów i strategii”:  Program 

usuwania azbestu czy Program opieki nad bezdomnymi zwierzętami, które funkcjonują 

na terenie gminy. Natomiast w punkcie, gdzie jest opisany Gminny Ośrodek Kultury, 

bardziej wyeksponować działalność Klubu Sportowego Skorpion Kalnica, który prężnie 

działa i na którym rodzice skupiliby większą uwagę, czytając o sukcesach swoich dzieci, 

oraz  Klubu Seniora, który cieszy się zainteresowaniem nawet w gminach sąsiednich. 

Każda wówczas grupa społeczna odnalazłaby się w tym punkcie. 

 

 Wójt Gminy podziękował wszystkim pracownikom gminy, wszystkim, którzy 

przyczyniają się do wzrostu, tych tzw. „słupków”. 

 

Dalej Wójt Gminy powiedział – „środki finansowe jakie pozyskaliśmy do tej pory          

są naprawdę rewelacyjne. Nie mówię tutaj już o ostatnim roku, bo to jest cały ciąg 

wydarzeń: inwestycje i drobne remonty, które wykonujemy sami. Na 41mln. inwestycji 

w ciągu pierwszego okresu sprawowania rządów w naszej gminie, 25 mln. pozyskanych 

środków zewnętrznych, tj. właśnie dbałość o szkoły, o drogi, o infrastrukturę, tutaj 

bardzo ważne są stacje uzdatniania wody (zakończyliśmy dwa etapy), dbałość o dzieci  

realizując Programy, w skrócie przytoczę ogólne liczby: 

 Stan mienia na koniec grudnia 2014 roku – 54.813.010,25zł 

 Stan mienia na koniec grudnia 2018 roku – 77.996.751,72zł 

 Stan środków trwałych na koniec grudnia 2014 roku – 42.318.912zł 

 Stan środków trwałych na koniec grudnia 2018 roku – 65.371.652zł 

 Zadłużenie gminy na koniec 2018r. – 2.583.000zł 

 Wolne środki na koniec 2018r. - 1.491.000zł 

Na 41mln. inwestycji, zadłużenie gminy wyniosło na koniec 2018r. tylko 2.583.000zł. Państwo 

też jesteście gospodarzami, ja czuję się też jako gospodarz i muszę dbać o finanse, o realizację 

środków finansowych, o realizację tych wszystkich zadań. Jako właściciele swoich gospodarstw 



sami wiecie, żeby zrealizować jakąś inwestycję, musicie iść do Banku, bo nie jesteście sami       

w stanie zrealizować zadania. Tak samo działa gmina, zaczyna nam brakować środków 

własnych na inwestycje, oczywiście wszystkie nabory jakie były do pozyskania funduszy, 

zostały zrealizowane, zostało nam tylko z jednego naboru ok. 500.000zł. Realizacja zadań 

została wykonana można powiedzieć na 99%. Bardzo dużo robimy własnymi siłami, po kosztach 

zakupu materiałów. Tak jak radny Pan Marek wspomniał o kosztach utrzymania szkoły              

w Chojewie, to chcę powiedzieć, że nie został ujęty faktyczny koszt remontu szkoły. Jest ujęte 

tylko to, co wykonaliśmy własnymi siłami. Wykonaliśmy modernizację dachu, zostanie 

wykonana cała elewacja, to wszystko zostanie przedstawione, wzrośnie wartość szkoły jako 

środka trwałego, ale to po zrobieniu kosztorysu. Wiecie Państwo, ile teraz kosztuje wykonanie 

1m2 elewacji, czy ocieplenia? To nie dotyczy tylko Chojewa, ale wszystkich prac, z naprawą 

dróg naszych włącznie. Drogi są bardziej drożne, jest więcej odnawianych przepustów, aby nie 

wracać do tematu, robimy jakiś odcinek drogi to od razu się odkurzacza, profiluje i ta droga 

nabiera kształtu, odprowadzana jest woda i jest mniejsze zużycie drogi przy złych warunkach 

atmosferycznych. Remonty szkół, czy remonty w ośrodku tak jak tutaj, tych zadań mamy dużo, 

uważam, że nasza gmina staje się takim przedsiębiorstwem samowystarczalnym. Jeżeli idziemy 

w kierunku budowy dróg betonowych a uważam, że jest to dobry kierunek, na pewno to bardzo 

poprawi nam jakość tych dróg a zarazem zmniejszy nam koszty ich utrzymania. Każdy kilometr 

drogi asfaltowej, czy betonowej,  już nie wymaga takiej konserwacji, nie jest taki uciążliwy i nie 

wymaga konserwacji w okresie wiosennym czy jesiennym. Mamy dużo kolonistów, trzeba 

zadbać o wszystkich a o nich w pierwszej kolejności. Jeżeli to zrealizujemy, to będziemy 

wszyscy dumni z tej realizacji, bo 1 km drogi asfaltowej jest horrendalnie drogi, z tego               

co czytałem dzisiaj, nawet największe kontrakty drogowe są zagrożone, są unieważniane 

przetargi, bo opłacalność budowy dróg spada, w związku z podniesieniem się kosztów 

materiałów. Rząd też będzie miał problemy, bo inwestorzy wolą zapłacić jakąś karę zejść            

z budowy. Są też takie sytuacje, że nie można rozstrzygnąć przetargu, bo jedni tracą wadium na 

rzecz drugich, żeby wziąć robotę jak najdrożej. Takie są fakty. Jak widzicie Państwo radzimy 

sobie sami, wszystko maksymalnie jest wykorzystywane, możecie Państwo sobie przypomnieć 

jak te nasze drogi wyglądały, jakie były zakrzaczenia, to wszystko się zmienia. Piszemy 

projekty, nie ma już tych pieniędzy z Urzędu Marszałkowskiego, to piszemy projekty Rządowe. 

Wpływają też pieniądze na przedszkolaki, parę dni temu został napisany projekt, coś się zawsze 

dzieje i dla naszych dzieci robimy. Jeśli chodzi o nasze szkoły, w jednej utrzymanie 56 dzieci 

kosztuje  236tys.zł a w Mniu 18-19 dzieci kosztuje 487tys.zł. trzeba nad tym myśleć rozmawiać 

z ludźmi, jaki to jest cel utrzymania tej szkoły, nawet dyrektora nie możemy wyłonić                  

w konkursie, gdyż brak ofert (nikt nie chce być dyrektorem tej szkoły). Liderzy lokalnych 

społeczności powinni rozmawiać z mieszkańcami, że utrzymywanie takiej szkoły nie ma sensu, 

a jest to duży uszczerbek w budżecie naszej gminy”. 

 

   Radny Pan Mariusz Półtorak zapytał czy ciągnik, który został zakupiony, służy tylko          

do wykaszania dróg, czy może służyć do wykoszenia również jakiegoś placu? 

 

   Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy – „ciągnik ogólnie służy do wykaszania dróg, poboczy, 

gdyż tego mamy dużo, natomiast jeżeli trafi się jakiś nieużytek, który trzeba będzie wykosić,      

to również można”.  

 

  Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marek Brzozowski zwrócił uwagę, że kosiarka 

doczepiona w tej chwili do ciągnika, nie nadaje się do wykaszania dużych powierzchni. 

 

   Radna Pani Honorata Krasnodębska-Bobel poinformowała, że gdy budynek strażnicy 

należał do OSP Mień, trawę na całym placu wykaszali strażacy, obecnie gdy część budynku jest 

świetlicą wiejską nie ma komu kosić. 



 Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy – „na tyle różnego sprzętu, co otrzymały jednostki OSP,  

teraz nie ma komu wykosić trawy przy świetlicy, czy remizie to jest „karygodne”. 

W tym miejscu obrad Przewodnicząca zakończyła debatę nad raportem. 

 

   Przechodząc do dalszych punktów porządku sesji Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się 

do Przewodniczącego Komisji RGOBiT Pana Marka Brzozowskiego o przedstawienie opinii 

Komisji Rady w sprawie projektów uchwał przygotowanych pod dzisiejsze obrady.  

(Opinia pozytywna Nr 9/05/2019 z dnia 10 czerwca 2019r. stanowi  załącznik nr 8 do 

oryginału protokołu). 

 

Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Brańsk: 

 

   Po rozpatrzeniu raportu ostanie gminy Brańsk za 2018 rok i zakończeniu debaty nad raportem 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 

udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Brańsk. 

   Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość absolutna, ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do protokołu - lista nr 2) 

 

Uchwała Nr VI/44/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 19 czerwca 2019r.  w sprawie udzielenia 

wotum zaufania dla Wójta Gminy Brańsk stanowi załącznik Nr 9 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 8 Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy Brańsk za 2018 rok oraz 

sprawozdania finansowego za rok 2018 - sprawozdanie stanowi załącznik Nr 10 do oryginału 

protokołu. 

   Przewodnicząca poinformowała, że wszyscy radni sprawozdania otrzymali na tablety i się        

z nimi zapoznali, w związku z tym nie zachodzi potrzeba ich czytania. 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań do sprawozdania, w związku z tym Przewodnicząca Rady 

Gminy przeszła do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad. 9 Przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Brańsk. 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że wszyscy radni informację otrzymali na tablety    

i się z nią zapoznali, w związku z tym nie zachodzi potrzeba jej czytania.  

 

   Radni nie zgłosili uwag i zapytań do informacji, w związku z tym Przewodnicząca Rady 

Gminy przeszła do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad. 10 Skarbnik Gminy Pani Monika Agnieszka Dygas przedstawiła Uchwałę Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Brańsk 

sprawozdaniu    z wykonania budżetu gminy za 2018r. Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do 

oryginału protokołu. 

 

Ad. 11 Dyskusja w sprawie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu     

za rok 2018 

 

   Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marek Brzozowski powiedział, że w wykonaniu 

budżetu gminy za 2018 roku wystąpiły tylko uchybienia w sektorze alkoholowym, w sektorze 

który nie ma bezpośrednio wpływu na realizację pozostałych zadań gminy, w tym także              

w zakresie inwestycyjnym, w związku z tym jest za tym, aby podjąć uchwałę w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdań. 

   Radny Pan Paweł Wysocki również przychylił się do tego, aby sprawozdania zatwierdzić 

skoro Regionalna Izba Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu. 



  

Ad. 12 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego             

i sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2018 

 

Wniosków, uwag i zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

   Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad projektem  uchwały w sprawie rozpatrzenia            

i zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2018. 

 

 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 14, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do protokołu - lista nr 3) 

 

Uchwała Nr VI/45/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 19 czerwca 2019r.  w sprawie rozpatrzenia      

i zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2018 

stanowi załącznik Nr 12 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 13 Przedstawienie sprawozdania finansowego instytucji kultury za 2018 r. - sprawozdanie 

stanowi załącznik Nr 13 do oryginału protokołu. 

   Przewodnicząca poinformowała, że wszyscy radni sprawozdanie otrzymali na tablety i się        

z nim zapoznali, w związku z tym nie zachodzi potrzeba jego czytania. 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań do sprawozdania, w związku z tym Przewodnicząca Rady 

Gminy przeszła do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad. 14 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

instytucji kultury za 2018r. 

 

Wniosków, uwag i zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

   Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad projektem  uchwały zatwierdzenia rocznego 

sprawozdania finansowego instytucji kultury za 2018r. 

 

 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 14, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do protokołu - lista nr 4) 

 

Uchwała Nr VI/46/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 19 czerwca 2019r.  w sprawie zatwierdzenia 

rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury za 2018r. stanowi załącznik Nr 14 do 

oryginału protokołu. 

 

Ad. 15 Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium z uzasadnieniem – 

wniosek stanowi załącznik Nr 15 do oryginału protokołu. 

Pan Paweł Wysocki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił wniosek Komisji 

w sprawie absolutorium. 

 

Ad. 16 Przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii                      

o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Brańsk wniosku o udzielenie Wójtowi 

absolutorium za 2018r. Uchwała stanowi załącznik Nr 16 do oryginału protokołu. 

Pani Monika Agnieszka Dygas przedstawiła opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku 

w sprawie absolutorium, przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Brańsk.  

 



Ad. 17 Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie absolutorium Wójtowi Gminy Brańsk z tytułu 

wykonania budżetu za rok 2018. 

 

Wniosków, uwag i zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

   Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad projektem  uchwały w sprawie absolutorium 

Wójtowi Gminy Brańsk z tytułu wykonania budżetu za rok 2018. 

 

 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do protokołu - lista nr 5) 

 

   W tym miejscu Wójt Gminy Pan Andrzej Jankowski podziękował radnym za zaufanie, 

następnie powiedział – „zawsze powtarzam, że przyszedłem służyć ludziom, a wspólnie można 

zawsze zrobić więcej. Mam nadzieję, że różnice polityczne w samorządzie nie będą 

obowiązywały. Gmina obrała drogę bardzo dobrą, za 5 lat społeczeństwo podsumuje za to, co 

zostało zrobione, jakie środki finansowe gmina pozyskała, jak ta gmina dalej będzie wyglądała. 

Uważam, że kierunek jest obrany dobry, staram się być dobrym gospodarzem, zauważam 

problemy ludzkie w każdej kwestii, nie tylko w kwestii infrastruktury ale także w kwestii szkół, 

takiego życia normalnego. Bardzo dziękuję za to, że doszliśmy do jakiegoś kompromisu, 

porozumienia, że wszyscy radni widzą, że ten kierunek obrany jest dobry. Dalej będę Państwu 

służył jak do tej pory”.   

 

Uchwała Nr VI/47/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 19 czerwca 2019r.  w sprawie absolutorium 

Wójtowi Gminy Brańsk z tytułu wykonania budżetu za rok 2018 stanowi załącznik Nr 17 do 

oryginału protokołu. 

 

Ad. 18 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Brańsk oraz określenia granic ich obwodów od dnia 1 września 

2019 r. 

 

   Inspektor Biura Rady przedstawiła autopoprawki Wójta Gminy wprowadzone do projektu 

uchwały: w podstawie prawnej: przy § 39 skreślono ust.1 i 2, zamieniono ust.6 na ust.8 oraz § 4 

uchwały otrzymał nowe brzmienie: „§ 4 Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia 

ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Podlaskiego”.  

 

Innych uwag i wniosków nie zgłoszono. 

 

   Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad projektem  uchwały w sprawie ustalenia sieci 

publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Brańsk oraz określenia granic ich 

obwodów od dnia 1 września 2019 r. łącznie z autopoprawkami. 

 

    Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do protokołu - lista nr 6) 

 

Uchwała Nr VI/48/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 19 czerwca 2019r.  w sprawie ustalenia sieci 

publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Brańsk oraz określenia granic ich 

obwodów od dnia 1 września 2019 r. stanowi załącznik Nr 18 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 19 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Podlaskiego na dofinansowanie zadania pod nazwą „Remont chodnika w ciągu drogi 



wojewódzkiej Nr 659 Bielsk Podlaski – Wyszki – Topczewo – Hodyszewo – Nowe Piekuty – 

Droga 66 w miejscowości Kiewłaki”. 

 

Radny Pan Franciszek Rułka zapytał,  jaki jest całościowy koszt tego zadania? 

 

Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że całościowy koszt zadania wynosi 260 tys. zł, w tym 

dofinasowanie gminy 50% tj. 130tys.zł 

 

Wniosków, uwag i zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

   Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad projektem  uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Województwa Podlaskiego na dofinansowanie zadania pod nazwą „Remont 

chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 659 Bielsk Podlaski – Wyszki – Topczewo – 

Hodyszewo – Nowe Piekuty – Droga 66 w miejscowości Kiewłaki”. 

 

 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do protokołu - lista nr 7) 

 

Uchwała Nr VI/49/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 19 czerwca 2019r.  w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Województwa Podlaskiego na dofinansowanie zadania pod nazwą 

„Remont chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 659 Bielsk Podlaski – Wyszki – Topczewo – 

Hodyszewo – Nowe Piekuty – Droga 66 w miejscowości Kiewłaki” stanowi załącznik Nr 19 do 

oryginału protokołu. 

 

Ad. 20 Podjęcie uchwały w sprawie wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego. 

 

Radny Pan Marek Kadłubowski poprosił o szczegółowe wyjaśnienie, o co chodzi z tym 

wnioskiem? 

 

Kierownik GOPS Pani Anna Bachurek udzieliła wyjaśnień do projektu uchwały. 

 

Radny Pan Witold Sierocki zadał pytanie, czy dodatek energetyczny będzie wypłacany              

ze środków finansowych budżetu gminy czy z dofinansowania? 

 

Kierownik GOPS Pani Anna Bachurek odpowiedziała, że dodatek jest dofinansowywany, 

kwoty też są ustalane w Dzienniku Urzędowym a jest zależny od liczby osób w rodzinie             

w wysokości od 11,37zł do 18,93zł miesięcznie. 

 

Innych wniosków, uwag i zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

   Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad projektem  uchwały w sprawie wzoru wniosku       

o wypłatę dodatku energetycznego. 

 

 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do protokołu - lista nr 8) 

 

Uchwała Nr VI/50/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 19 czerwca 2019r.  w sprawie wzoru 

wniosku o wypłatę dodatku energetycznego stanowi załącznik Nr 20 do oryginału protokołu. 

 

 



Ad. 21 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019r. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się z zapytaniem do radnych gminy, czy zgłaszają 

zapytania do zmian w budżecie? 

 

Radny Pan Franciszek Rułka zadał pytanie, czy Gmina Wyszki, jeśli chodzi o Rekonstrukcję 

Bitwy pod Olszewem będzie się dokładać jakieś środki finansowe? i  w jakiej kwocie? 

 

   Wójt Gminy odpowiedział, że będzie dokładać i co roku dokłada. 

 

   Sekretarz Gminy wyjaśniła, że generalnie do tej pory środki finansowe jakie były 

przeznaczane pochodziły z darowizn i od mieszkańców. Koszty, które są wykazane                     

w większości również pochodziły z darowizn, które są wpłacane. Na Olszewo do dnia 

dzisiejszego bardzo mało wydajemy ok 10 tys. w skali roku, ale to są nakłady poniesione jako 

koszty do wniosków, które też my piszemy. W tej chwili jest przewidziana kwota 47.500zł, też                    

z darowizny. 

 

W tym miejscu Wójt Gminy poinformował – „zobaczcie Państwo jak próbuje się zrobić nas      

na szaro. Dostaliśmy niby dofinasowanie do samochodu strażackiego dla jednostki OSP Mień. 

Otrzymaliśmy od Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji  pismo promesę na kartce,        

ja wyraziłem zgodę, że w budżecie gminy zapewnimy kwotę 300tys. zł, z NFOŚ miało być 

250tys.zł,  z KG PSP 185 tys. zł i  środki funduszu ubezpieczeniowego 25.000zł. Obecnie          

do gminy wpłynęło pismo z Urzędu Gminy Bielsk Podlaski, w którym nas się informuje,           

na podstawie informacji otrzymanych z WFOŚ w Białymstoku o zasadach opłaty faktury           

za dostawę samochodów ratowniczo – gaśniczych dla jednostek OSP. WFOŚ przekaże środki 

finansowe na opłatę faktury po jej przedstawieniu w Funduszu, nie będzie to jednak działanie 

natychmiastowe i odbędzie się po upływie terminu opłaty faktury, możliwie, że po 2-3 

miesiącach. WFOŚ fizycznie nie posiada przyznanych nam środków finansowych i dopiero       

po zakupie pojazdów będzie wnioskować do NFOŚ o przyznanie funduszy. Szanowni Państwo 

Minister publiczne daje nam coś, a my nie możemy zrealizować tego projektu w tej chwili. Dalej 

jest napisane: „należy rozpatrzyć możliwość zabezpieczenia w budżecie gminy dodatkowych 

środków na dotację dla OSP w kwocie wskazanej w piśmie. Dalej jest napisane, że nawet  

pozostałe środki musimy ująć w budżecie, bo nie ma tutaj jasnej odpowiedzi. Z chwilą 

przekazania dofinansowania z WFOŚ na konto OSP, OSP zwróci Gminie tę kwotę jako 

niewykorzystaną część dotacji.  

Szanowni Państwo o co tutaj chodzi, obiecuje się przed wyborami Parlamentarnymi, że nasz 

powiat otrzymuje 5 nowych samochodów a teraz, co my mamy z tym zrobić? Skąd z budżetu 

mamy wziąć i zabezpieczyć na zakup samochodu 760 tys. zł. plus jeszcze opłata umowy z firmą, 

która przeprowadza przetarg, dodatkowe 5 tys.zł. takie dostaliśmy pismo przed sesją, o takim 

stanie zakupu samochodu pożarniczego dla jednostki w Mniu”. 

 

Radna Pani Honorata Krasnodębska-Bobel powiedziała, że to nie jest jej wina, bo o tej 

sprawie pierwszy raz od Wójta usłyszała. Powiedziała także, że trzeba wystąpić do Pana 

Ministra, aby sprawę wyjaśnił, skoro obiecał. 

 

Dalej wypowiedź kontynuował Wójt Gminy – „ myślę, że tutaj niektórzy radni mają takie 

względy u obecnej Władzy, że zapytają konkretnie o co chodzi? Zwróciłem się dzisiaj do Pani 

Wójt z Bielska Podlaskiego, aby wystąpiła z pismem do każdej instytucji, która zadeklarowała 

dofinansowanie, czy nam te pieniążki zwrócą, bo my kupimy samochód a później otrzymamy     

z NFOS informację, że nie posiadają takich środków.  Dlatego o tym tutaj mówię, przetarg 

ogłaszamy, bo taka jest sytuacja, wszystko jest przygotowane, ale co dalej? Ewentualnie przetarg 

zostanie unieważniony”. 



Dalszych wyjaśnień udzieliła Pani Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy – „zgodnie         

z przepisami jednostkom OSP możemy udzielać dotacji, nie możemy udzielać pożyczki,            

na zabezpieczenie wkładu, ponieważ jednostka OSP ma samodzielną osobowość prawną,          

po kontroli gminy w 2016 roku okazało się, że nawet nie możemy kontrolować naszych 

jednostek OSP, jedynie tylko z udzielonej dotacji. Jak każda inna jednostka, mogą wziąć kredyt, 

tylko nikt im nie udzieli, bo nie mają zabezpieczenia”. 

 

Radna Pani Honorata Krasnodębska-Bobel powiedziała, że pewnie Panowie strażacy o tym 

nie wiedzą?. 

Wójt Gminy odpowiedział, że na pewno nie wiedzą. bo pismo otrzymał dzisiaj przed sesją. 

Dlatego poprosił Panią Wójt z Bielska Podlaskiego, (bo  przystępujemy do zakupu jako 5 gmin -

grupa zakupowa, aby było taniej), żeby wystąpiła do WFOŚ i do tych pozostałych podmiotów 

dofinansowujących o jakąś pisemną odpowiedź. Jeżeli to pismo z Ministerstwa nie ma wartości 

to, jakie działania możemy podejmować?  

 

Na pytanie Pani Skarbnik,  „czy przyjmujemy jakieś dodatkowe zmiany do budżetu, czy nie 

przyjmujemy żadnych?” 

 

Wójt Gminy odpowiedział, że nie, bo to nie ma sensu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy wyraził opinię, że należy poczekać, aż się sytuacja 

rozwiąże pomiędzy strukturami Ministerstwa, bo sytuacja jest trochę niepoważna, jeśli coś 

takiego ma miejsce. Pismo z Ministerstwa nie ma żadnej wartości i nie wiadome jest czy 

ktokolwiek gminie środki finansowe zwróci.  

 

Wobec zakończenia dyskusji Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad projektem  uchwały     

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019r. 

 

 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do protokołu - lista nr 9) 

 

Uchwała Nr VI/51/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 19 czerwca 2019r.  w sprawie zmian            

w budżecie gminy na 2019r stanowi załącznik Nr 21 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 22 Przedstawienie sprawozdania samorządowej osoby prawnej - sprawozdanie stanowi 

załącznik Nr 22 do oryginału protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że radni sprawozdanie otrzymali w wersji 

elektronicznej, zwróciła się więc z pytaniem, czy zgłaszają jakieś uwagi zapytania                      

do sprawozdania. 

Radni nie zgłosili uwag, zapytań do sprawozdania. 

 

Ad. 23 Interpelacje i wnioski radnych.  

 

Nie wniesiono interpelacji i wniosków radnych. 

 

Ad. 24 Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

Nie udzielano odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

 



Ad. 25  Sprawy różne: 

 Radna Pani Pula Górska korzystając z okazji, że na sesji jest również sołtys wsi 

Świrydy skierowała do Wójta Gminy pytanie - prośbę o wyjaśnienie jak ma 

wyglądać sprawa dalszego funkcjonowania Filii Szkoły Podstawowej w Świrydach, 

chodzi o przeniesienie starszych klas do Domanowa, kiedy ma to mieć miejsce, na 

jakich warunkach, aby rodzice mieli jasność odnośnie tej sprawy, bo pojawiają się 

jakieś niedomówienia ze strony rodziców uczniów tej szkoły?.  

 

   Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy mówiąc m.in. – „planowałem to wcześniej zrobić, ale 

informuję teraz, że planujemy zostawić przedszkole i klasy 1-3, będziemy o to wnioskowali do 

Kuratorium na początku przyszłego roku. 

 

   Pani Sekretarz Gminy włączyła się do rozmowy informując, że generalnie  sprawa będzie 

rozpoczęta we wrześniu, poczynając od rozmów z rodzicami, natomiast rok szkolny 2019-2020 

pozostaje bez zmian.    

 

  Wójt Gminy uzupełnił swą wypowiedź, mówiąc, że chce aby najmniejsze dzieci uczęszczał do 

Szkoły Filialnej w Świrydach, chce poprawić im warunki bytowe, ale muszą się zadeklarować 

rodzice, że tych zmian i poprawy warunków też chcą.  

Dalej Wójt Gminy mówił – „to nie jest tak, że my będziemy „łożyć” a będzie chodziło 2-je czy 

1-no dziecko do klasy.  Wszystko da się zrobić, podobnie jak w Chojewie, ale musi być 

kompromis. Nie mam zamiaru szkoły zamykać, ale musi być zdrowy rozsądek”.  

 

   Kierownik  Ref. OR poinformowała, że struktura szkoły, która w tej chwili funkcjonuje           

z klasami 1-6, jest  niezgodna z prawem. Filia może mieć klasy 1-3 lub 1-4. 

 

   Dalej mówiła Sekretarz Gminy, poinformowała, że dzieciaczków małych jest dużo z czego 

jest zadowolona, gmina chce doposażać pozostające klasy, inwestować w maluszków, natomiast 

w starszych klasach, (gdzie część uczęszcza do Brańska) pozostaje 2-3 osoby, klasy są łączone, 

więc ich utrzymywanie nie ma sensu i jest ze szkodą dla tych dzieci.  

 

 Radna Pani Elżbieta Moczulska zwróciła się z prośbą o ustalenie terminu odbioru 

folii z gospodarstw rolnych przez Firmę IWO z Brańska, ponieważ mieszkańcy 

zgłaszają taką potrzebę. 

 Radny Pan Paweł Wysocki włączył się do dyskusji informując, że mimo 

zapowiedzi na naradzie sołtysów, że Firma wszystko odbierze bezpłatnie, ma 

telefony od mieszkańców, że Firma odmawia albo za odbiór żąda zapłaty. 

 

   Kier. Ref. RŚ Pani Monika Falkowska zapytała czego odbioru odmawia PSZOK. 

    

Radni odpowiedzieli, że odmawia odbioru folii. 

 

   Wójt Gminy powiedział, że wyjaśni temat.  

 

 Radny Pan Franciszek Rułka zapytał, czy jest jakaś możliwość dokończenia 

remontu  Świetlicy  wiejskiej w Brzeźnicy, który trwa 3 rok i wszystko zaczyna 

niszczeć, to co zostało zrobione? 

 

   Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy mówiąc m.in. - „ miałem się zwrócić do Pana w tej 

sprawie. Widzi Pan jak szanują naszą gminę. Wystąpiliśmy do Urzędu Marszałkowskiego           

w Białymstoku o dofinansowanie w kwocie 10.000zł. W ubiegłym roku wystąpiliśmy                  

o dofinansowanie z funduszu sołeckiego na świetlicę w Mniu i otrzymaliśmy dofinansowanie 



10.000zł,  a w tym roku nam się „nie należy”.  Natomiast na głośniki do Ciechanowca „tam się 

należy”. Proszę zwrócić się do Urzędu Marszałkowskiego, wie Pan do kogo (tam jest teraz 

dyrektor) niech on odpowie dlaczego nasza gmina nie dostaje pieniędzy.  My będziemy 

kontynuowali remont dalej, tak jak było zaplanowane, tylko chcieliśmy to zrobić szybciej,           

z udziałem środków zewnętrznych. Teraz nam to psuje harmonogram, ale jak najbardziej remont 

świetlicy zostanie ukończony”.  

   Radny Pan Franciszek Rułka zadeklarował, że dowie się w tej sprawie, bo o niej nie 

wiedział.  

 

 Radna Pani Honorata Krasnodębska-Bobel zwróciła się z prośbą o umieszczenie 

tablicy informacyjnej na tej części budynku, gdzie jest świetlica wiejska                    

w miejscowości Mień. 

   

   Dyrektor GOUK na prośbę Wójta Gminy wyjaśnił, że część budynku, gdzie jest świetlica 

wiejska podlega pod GOUK natomiast jest wydzielona część budynku dla jednostki OSP i ta 

część nie podlega pod GOUK w Kalnicy. 

 

   Wójt Gminy odpowiadając na prośbę radnej, poinformował, że nie ma problemu taka tablica 

zostanie umieszczona.  

    

   Następnie Wójt Gminy zwrócił się do radnej Pani Honoraty Krasnodębskiej-Bobel                  

z zapytaniem o jej zdanie, na temat dalszego funkcjonowania Szkoły Podstawowej w Mniu, 

ponieważ od nowego roku gmina będzie wnioskowała o jej zamknięcie. Poinformował także,       

o dwóch konkursach na dyrektora szkoły i braku chętnych. Powiedział także, że dalsze 

funkcjonowania tej placówki nie ma racji bytu, bo nie nawet młodsze roczniki nie przychodzą do 

szkoły. 

 

   Radna Pani Honorata Krasnodębska – Bobel odpowiedziała, że jest za tym, aby na rok 

szkolny 2019-2020 szkoła została, natomiast rodzice zdają sobie sprawę z tego, że szkoła dalej 

nie będzie funkcjonowała, musi być zamknięta ze względu na brak dzieci.  

 

   Sekretarz Gminy zapytała czy nie rozsądniej byłoby, aby nie ponosić nakładów na szkołę          

i rodzice z własnej woli przenieśli dzieci do innej szkoły? 

 

   Radna Pani Honorata Krasnodębska – Bobel odpowiedziała -  „na rok szkolny 2019-2020 

szkoła zostaje. Natomiast rodzice wypowiedzieli się, że i tak część dzieci, większość pójdzie do 

Rudki. Takie rozmowy były już przy wcześniejszych przymiarkach zamykania szkół, chcieliśmy 

aby ta szkoła dotrwała do obchodów 100-lecia szkoły, żeby to 100-lecie było można godnie 

obejść”.   

 

  Wójt Gminy zapytał, „czy Pani sobie wyobraża „fajne”,  obejście 100-cie szkoły przy             

14 uczniach”?  

 

   Radna Pani Honorata Krasnodębska – Bobel odpowiedziała – „Panie Wójcie jeżeli Pan nie 

chce uszanować, że jest to upadająca szkoła, to proszę uszanować tych ludzi, którzy zakładali     

tą szkołę, w tych ciężkich czasach”. 

 

   Wójt Gminy zwrócił uwagę – „Pani jako radna powinna też uszanować dobro całej gminy, 

ambicjonalnie, żeby obejść 100-lecie szkoły, tracimy 300tys.zł czy 400tys. zł rocznie, to chyba 

coś tu nie pasuje?” 

   



 Sekretarz Gminy dodała, że po raz któryś został ogłoszony konkurs na dyrektora szkoły, brak 

jest chętnych a szkoła formowanie nie może istnieć bez dyrektora. Pani, która pełniła funkcję 

dyrektora szkoły, nie zgodziła się na dalsze pełnienie tej funkcji a innych chętnych nie ma. 

Wzywani wszyscy potencjalni nauczyciele na rozmowy, nie wyrażają zgody. 

 

   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska zwróciła się z prośbą, (co umknęło 

jej uwadze przy debacie nad raportem o stanie gminy), aby na przyszłość w raporcie zawrzeć 

informację o kosztach utrzymania 1 dziecka w poszczególnych szkołach. To byłby najlepszy 

obraz, bo chodzi o to, im więcej dzieci w szkole tym niższy koszt. I nie ma o co tutaj się 

sprzeczać.  

 

Sekretarz Gminy wyjaśniła, że te zapisy o których mówi Przewodnicząca Rady Gminy               

są w sprawozdaniu. 

 

   Dalej Pani  Sekretarz Gminy poruszyła sprawę wygaszanych dwóch gimnazjów w Glinniku      

i Oleksinie, zapytała czy radni mają jakieś pomysły na zagospodarowanie budynków? bo jeżeli 

obiekty zostaną tak jak Ośrodek Zdrowia w Widźgowie, wszystko będzie niszczało a dzierżawa 

jest nieopłacalna. Ponieważ są pompy ciepła a nie ma ogrzewania podłogowego i to są dość duże 

nakłady inwestycyjne na energię elektryczną. 

 

   Radny Pan Paweł Wysocki powiedział, że utrzymanie tych dwóch szkół nie ma sensu,            

bo to jest tylko dokładanie. 

   Przewodnicząca Rady Gminy, wyraziła swoje zdanie, że jest skłonna te szkoły sprzedać, ale 

żeby to było z korzyścią dla mieszkańców. Powstałoby coś, gdzie ludzie znaleźliby zatrudnienie, 

mogli w pewien sposób dorobić. Żeby to nie była np. spalarnia śmieci na tym terenie, czy 

ośrodek dla narkomanów, bo tego by sobie nie życzyła, ale coś co by przyniosło korzyści 

ludziom.  

 

   Radna Pani Anna Żero zwróciła uwagę na to, aby nie popełnić tego samego błędu, co przy 

zagospodarowaniu budynku po  byłym Ośrodku Zdrowia w Widzowie, mówiła, że jak był 

kupiec, to ktoś nie chciał sprzedać a później ze względu na brak chętnych stał długo i niszczał,                

w konsekwencji został sprzedany za tyle, za ile został sprzedany. Powiedziała, że trzeba 

rozmawiać z mieszkańcami i uświadomić o sytuacji, co może się stać i w pewien sposób 

ukierunkować. Natomiast, jeżeli budynki mają już być sprzedane, to żeby trafiły w dobre ręce      

i przyniosło to skutek finansowy  nie tylko mieszkańcom, ale i dla gminy. 

 

Na pytanie radnego Pana Mariusza Półtoraka o wycenę budynków? 

 

Sekretarz Gminy odpowiedziała, że cena jeszcze nie ustalona, na razie prowadzone                   

są rozmowy, co z tym zrobić, bo nie jest to miejsce na przedszkole, ani na żadną inną placówkę 

gdyż lokalizacyjnie to nie odpowiada. Natomiast zgodnie z Planem zagospodarowania, budynki 

nie mogą być wykorzystane pod działalność przemysłową, tylko  na działalność kulturalną itp.     

a zmiana przeznaczenia w Planie dużo kosztuje. 

 

   Wiceprzewodniczący Rady Gminy powiedział, że trzeba to upublicznić szeroko jakimiś 

reklamami, żeby ktoś zainteresował się tematem. 

 

   Na pytanie radnego Pana Witolda Sierockiego, czy inwestor sam może dokonać zmiany           

w Planie? 

 



   Sekretarz Gminy udzieliła odpowiedzi - „sam nie może, jedynie  może ponieść nakłady           

na przeprowadzenie procedury zmian w Planie Zagospodarowania Przestrzennego”. 

Ad. 26 Zamknięcie obrad 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska       

o godz. 1440 zamknęła obrady  VI sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się modlitwą  ”Pod 

Twoją Obronę...”  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant:                                                                  Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk 

 

   /-/ Alina Adamczyk                                                                      /-/Grażyna Płonowska   


